
Nuuk, 20. oktober 2010

I  medfør  af  §  36,  stk.  1  i  Forretningsorden  for  Inatsisartut  fremsætter  jeg  herved 
følgende spørgsmål til Naalakkersuisut:
(Medlem af Inatsisartut Olga P. Berthelsen , Inuit Ataqatigiit)

Spørgsmål: 

1. Hvor  meget  har  de  skiftende  medlemmer  af  Landsstyret/Naalakkersuisut  de 
seneste 5 år reelt betalt i husleje pr. måned?

2. Hvad er årsagen til  at  huslejen for  tjenesteboliger  med beboelsespligt  ikke er 
blevet reguleret de seneste mange år?

Begrundelse:
I henhold til landstingslov om vederlag til medlemmer af landstinget og landsstyret fra 
2003 med senere ændringer, har skiftende medlemmer af Landsstyret/Naalakkersuisut 
for deres tjenestebolig betalt husleje efter de til enhver tid gældende regler for beregning 
af husleje i Grønlands Hjemmestyres/Selvstyres tjenesteboliger med beboelsespligt. De 
nævnte regler er indeholdt i aftale af 14. december 1988 (Nalunaarutit C I, 5-1-9) om 
tjenesteboliger i Grønland. I henhold til aftalens § 2 betales boligbidrag, der fastsættes 
efter nærmere regler, der er fastsat i aftalens §§ 3-10. Ifølge aftalens § 12 optages der 
en  gang  om  året  forhandlinger  om  regulering  af  boligbidraget  med  tjenestemands-
organisationerne. Dette har i praksis dog ikke været tilfældet, og bl.a. som følge deraf 
har boligbidraget  for  tjenesteboliger  med beboelsespligt  været sat  relativt  lavt.  Set  i 
forhold  til  de  generelle  huslejestigninger  vi  har  set  i  de  seneste  år  i  den  offentlige 
boligmasse er dette urimeligt.

Med mine spørgsmål ønsker jeg derfor at få oplyst - gerne i skematisk form - hvor meget 
de skiftende medlemmer af Landsstyret/Naalakkersuisut de seneste 5 år reelt har betalt i 
husleje pr. måned. 
Herudover ønsker jeg oplyst hvad årsagen er til,  at huslejen for  tjenesteboliger med 
beboelsespligt ikke er blevet reguleret de seneste mange år, trods en klar aftale herom 
af 14. december 1988 med tjenestemandsorganisationerne.


